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کوتاه

وزیر اقتصاد:
 متولدین سال ۱۴۰۲

 سهامدار می شوند
متولدین سال  به  اعطای سهام  درباره  اقتصاد  وزیر 
مذاکره  بودجه  و  برنامه  سازمان  با  گفت:   ۱۴۰۲
می کنیم که این سهام برای متولدین ۱۴۰۲ هم داده 

شود.
»سید احسان خاندوزی« وزیر اقتصاد، در پاسخ به 
این سؤال که با توجه به اعطای سهام به متولدین 
برای  سهام  این  آیا  بودجه،  قانون  طبق   ۱۴۰۱ سال 
متولدین امسال و در بودجه سال آینده هم در نظر 
سال  بودجه  در  داشت:  اظهار  است؟،  شده  گرفته 
متولدین سال  در خصوص  ولی  نداریم  ۱۴۰۲ هنوز 
از مجموع  نفر  گذشته، مشخصات حدود ۳۰۰ هزار 
اجرایی  تأیید دستگاه  ثبت نام کننده مورد  ۵۰۰ هزار 
قرار گرفته است.وی افزود: آخرین جزئیات و فرآیند 
به والدین این نوزادان اعلام خواهد شد و سازمان 

بورس تخصیص فرآیند سهام را انجام خواهد داد.
وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: این موضوع دارای قانون 
دائمی بوده و در آن تصریح شده که این کار باید از 
نیمه ی سال ۱۴۰۰ آغاز شود اما برای سال ۱۴۰۰ تأمین 
از سال  این کار  لذا  بود،  نگرفته  اعتبار لازم صورت 

۱۴۰۱ شروع شد.
بودجه ۱۴۰۲ هم  در  اگر  کرد: حتی  بیان  خاندوزی 
نباشد، با سازمان برنامه و بودجه مذاکره می کنیم که 

این سهام برای متولدین ۱۴۰۲ هم داده شود.

سخنگوی شورای رقابت
صدور مجوز مشروط برای 

افزایش قیمت خودرو کذب است
سخنگوی شورای رقابت گفت: شورای رقابت از ابزار 
تنظیم مقدار برای تعادل عرضه و تقاضا که خروجی 

آن بدون شک کاهش قیمت است، بهره می برد.
رقابت  شورای  سخنگوی  توکلی«  دادجوی  »سپهر 
افزایش  مورد  در  صحبتی  هیچ  اینکه  بیان  با 
کرد:  اظهار  است،  نشده  خودرو  قیمت  مشروط 
برای  مشروطی  غیر  و  مشروط  افزایش قیمت  هیچ 
تولید  افزایش  ازای  در  مشوق  به عنوان  خودروساز 
نشده  عنوان  رقابت  شورای  دستورالعمل  در  خودرو 
است. تأکید شورا بر افزایش تولید و عرضه است که 

در نهایت منجر به کاهش قیمت در بازار آزاد شود.
وی افزود: تنظیم گری به چند روش از جمله قیمت، 
در  می شود؛  انجام  بازار  دسترسی  شرایط  و  عرضه 
امکان  عدم  دلیل  به   ۵۴۳ مصوبه  اجرای  ابتدای 
مشخصاً  و  تنظیم گری  ابزارهای  دیگر  از  استفاده 
ابزار قیمتی برای تنظیم  از  عرضه نامناسب خودرو 
استفاده شد که با محاسبه سازمان حمایت تنظیم 
روال  هم  پس  این  از  که  می گرفت  صورت  قیمت 

همین خواهد بود.
افزایش میزان  به  با توجه  اکنون  ادامه داد:  توکلی 
ایجاد  بازار  تنظیم  برای  این ظرفیت  عرضه خودرو، 
شده و به تنظیم گر فنی اختیار داده شده است که 
پیشنهادات خود را مطرح کند برای اینکه مازاد تولید 
راحت تر به دست مشتری برسد. بنابراین شیوه تنظیم 

گری مذکور مسلماً به منزله افزایش قیمت نیست.
با  مشخصاً  کرد:  تصریح  رقابت  شورای  سخنگوی 
افزایش عرضه شاهد کاهش قیمت خواهیم بود که 
البته تمام این فرآیند باید قبل از اجرا به تأیید شورای 

رقابت برسد.
وی با بیان اینکه دستورالعمل خودرو به هیچ عنوان 
بنابراین  کرد:  تأکید  نیست،  از مصوبه ۵۴۳  خارج 
برداشت اینکه مجوز مشروطی برای افزایش قیمت ها 
شورای  است.  ناصحیحی  تعبیر  است  شده  صادر 
رقابت از ابزار تنظیم مقدار برای تعادل عرضه و تقاضا 
که خروجی آن بدون شک کاهش قیمت است، بهره 
می برد.توکلی گفت: در حال حاضر با اصلاح مصوبه 
خودرو  گذاری  قیمت  فرایند  خودرو،  دستورالعمل 
شده  کاسته  بوروکراسی  و  کاغذبازی  از  و  تسهیل 

است.
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توسعهٔ اقتصادی عبارت 
اقتصادی  رشد  از  است 
افزایش  و  اقتصاد  در  بنیادین  تغییرات  با  همراه 
ظرفیت های تولیدی اعم از ظرفیت های فیزیکی، انسانی 
و اجتماعی. در توسعهٔ اقتصادی، رشد کمی تولید حاصل 
خواهد شد اما در کنار آن، نهادهای اجتماعی نیز دگرگون 

خواهند شد.
  توسعه اقتصادی و اجتماعی فرآیندی است که طی 
آن رفاه اقتصادی و کیفیت زندگی یک ملت، منطقه، 
جامعه محلی یا یک فرد بر اساس اهداف و مقاصد 
هدفمند بهبود می یابد. از لحاظ تاریخی، سیاست های 
زیرساخت ها  و  صنعتیسازی  بر  اقتصادی  توسعه 
یک  اقتصادی  توسعه  که  حالی  در  شده اند.  متمرکز 
مداخله سیاستی با هدف بهبود رفاه مردم است، رشد 
اقتصادی پدیدهای از بهرهوری بازار و افزایش تولید 

ناخالص داخلی است.
راستای  در  کشور  اقتصادی  توسعه  و  رشد  بیشک   
بر ظرفیتهای داخلی  با تکیه  باید  رفاه مردم  افزایش 
و  بررسیها  بایستی  خصوص  این  در  گیرد.  صورت 
اقدامات لازم در خصوص توانمندیهای مناطق آزاد و 
رفع موانع آنها صورت گیرد تا بتوانیم از این قابلیتها در 

مسیر توسعه اقتصادی کشور بهره کامل ببریم. 
برخی از اقتصادها با توجه به ظرفیت های خود باید 
اما  باشند،  را خود متصور  سقف مشخص و معینی 
است؛  برعکس  شدت  به  ایران  اقتصاد  برای  ماجرا 
به گونه ای که آنچه امروز به لحاظ حجم و ظرفیت 
می شود،  مشاهده  ایران  اقتصاد  بالفعل  یا  عملیاتی 
اقتصاد  بالقوه  ظرفیت های  درصد   ۲۰ از  کمتر  شاید 

ایران باشد.
 ما باید به گونهای در اقتصاد حرکت کنیم که هرگونه 
کاهش یا افزایش قیمت نفت تأثیری بر جریان عادی 
ظرفیتهای  کشورمان  اقتصاد  نگذارد.  کشور  اقتصاد 
قابل توجهی دارد که به دلیل درآمد نفتی نهفته مانده 
است. اگر به درستی اقتصاد کشور مورد تحلیل قرار 
گیرد متوجه خواهیم شد که با کمی توجه دولتمردان 
باشد  درآمدزا  کشور  برای  میتواند  که  بخشهایی  به 
ایران هم ظرفیت )پتانسیل( آن را دارد که مانند سایر 

کشورها وابستگی به پول نفت نداشته باشد. 
موضوع دیگری که باید به آن پرداخت توجه به نیروی 
جوان و آموزش دیده کشور است. ما باید از ظرفیت 
به  دانشبنیان  اقتصاد  برای  کشورمان  جوان  نیروی 
خوبی استفاده کنیم. دانش باید تبدیل به تولید شود 

و این امر در نهایت به ثروت منجر می شود. اقتصاد 
دانش بنیان موتور محرک اقتصاد است در این خصوص 
صورت  نهادسازی  آنکه  برای  کنیم.  نهادسازی  باید 
با رانت و فساد به طور جدی مقابله کرد.  باید  گیرد 
از سویی دانشگاه ها و علم باید در خدمت تولید باشد 
تا پیشرفت در کشور حاصل شود. مسئله دیگر نظام 
ظرفیت های  است.  کشور  بانکی  و  پولی  )سیستم( 
اقتصادی کشور توان این همه بانک را ندارد؛ لذا وجود 
چند بانک تخصصی و دولتی برای کشور کافی است. 
که  نمی کنند  عمل  نحوی  به  کشور  فعلی  بانک های 
تولید، رشد کند از این رو برای رشد مستمر و پایدار در 
کشور باید بانک هایی ایجاد شوند که بتوانند در رسیدن 

بخش تولید به هدفشان کمک کنند. 
ایران  اقتصاد  برخی ها که می گویند  برخلاف صحبت 
اقتصاد  کنم  عنوان  باید  دارد  متعددی  مشکلات 
کشورمان مشکلی ندارد و تنها باید به مسائلی پرداخت 
که می تواند باعث پیشرفت کشور شود. اگر مواد مطرح 
سرمایه های  جذب  ضمن  شود  اجرا  درستی  به  شده 

داخلی می توان سرمایه های سرمایه گذاران ایرانی مقیم 
خارج و سرمایه گذاران خارجی را به راحتی جذب کرد. 
لذا در همین راستا اقدامات ذیل جهت استفاده هر چه 
بیشتر و بهتر از ظرفیت ها، پیشنهاد می شود: تقویت 
تعاملات اقتصادی - سیاسی و ایجاد پیمان های پولی 
دو یا چند جانبه با کشورهای منطقه. تکمیل شبکه 
ریلی به کمک بخش خصوصی با ایجاد جذابیت برای 
آنان. توجه ویژه به معادن و منابع طبیعی و تلاش در 
از خام فروشی. حضور فعال در  فرآوری و جلوگیری 
بازسازی کشورهای جنگ زده و آسیب دیده مانند عراق، 
سوریه و... تکمیل شبکه آبیاری با اصلاح نظام مصرف 
کشاورزی  زمین های  کارگیری  به  آب.  بهره وری  و 
از  استفاده  حوزه.  این  به  متعلق  قوانین  اصلاح  با 
صنایع تبدیلی و تکمیلی در کشاورزی جهت افزایش 
طرح های  برون سپاری  یا  مشارکت  ارزش آفرینی. 
در  جذابیت  ایجاد  و  خصوصی  بخش  به  اقتصادی 
بخش  برای  واگذاری  قابلیت  با  اقتصادی  طرح های 

خصوصی.

اعتراض به اقدامات غیرقانونی »حسین سلاح ورزی« 
به جلسه هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی نیز کشیده 
شد و اکثریت اعضا در اعتراض به حضور او از شرکت 
در این جلسه خودداری کردند تا از حد نصاب بیفتد.
بازار؛   از خبرگزاری  نقل  به  دنیای هوادار  گزارش  به 
هفتمین نشست هیئت رئیسه اتاق بازرگانی ایران 
برنامه،  برگزار شد که مطابق  یکشنبه  روز  در حالی 
باید در سوم دی ماه برگزار می شد که برای اهداف 
از سوی  انجام شد؛  تأخیر  هفته  دو  با  افراد  برخی 
دیگر دعوتنامه این نشست با امضای »حسین سلاح 
اعضا  برای  بازرگانی  اتاق  رئیس  عنوان  به  ورزی« 
ارسال شده بود که بر اساس مصوبه یکم آبان ماه 
۱۴۰۲ مبنی بر ابطال انتخابات هیچ وجاهت قانونی 

نداشته است.
با توجه به این مهر و امضای غیرقانونی سلاح ورزی، 
تعدادی از اعضای هیئت  نمایندگان ابهام داشتند 
و برای بررسی بیشتر حقوقی این موضوع از شورای 
عالی نظارت استعلام کردند و این نهاد اعلام کرد که 
چنین جلسه ای نمی تواند قانونی باشد، زیرا رئیس 
یک  طی  ماه  بهمن  در  ایران  بازرگانی  اتاق  قانونی 
مذکور  دعوتنامه  شد.در  خواهد  مشخص  انتخابات 
تأکید شده بود که جلسه به صورت حضوری انجام 

خواهد شد، اما ۱۰ دقیقه پس از زمان شروع پیامکی 
اتاق های سراسر  رؤسای  به  آنلاین  بر حضور  مبنی 
کشور و هیئت  نمایندگان ارسال شد؛ از تعداد ۳۴ 
کرده  نفر شرکت  کشور ۱۳  سراسر  اتاق های  رئیس 
بودند که از همین تعداد نیز بیش از نیمی از افراد 
در راستای غیرقانونی بودن جلسه، پایان فعالیت های 
مصوبه  به  تمکین  و  بازرگانی  اتاق  در  غیرقانونی 
شورای عالی نظارت صحبت کردند و در این میان 

سلاح ورزی را مورد خطاب قرار دادند.
همچنین از ۵۰۶ نفر اعضای هیئت نمایندگان کمتر 
از  بودند که  نفر در جلسه حضور پیدا کرده  از ۱۸۰ 
عنوان  به  قانون  در  که  یک  علاوه  به  نصف  معیار 

تعداد رسمی نام برده است، کمتر بود.
قانونی  نصاب  حد  به  که  نشست  این  سو  یک  از 
نرسیده بود، رسمیت نداشت و از سوی دیگر دعوت 
به  ایران،  بازرگانی  اتاق  غیرقانونی  رئیس  طرف  از 
طور کامل برگزاری این جلسه را غیرقانونی می کرد 

و بی توجه به شورای عالی نظارت را نشان می داد.
استاد  ورزی،  سلاح  هماهنگی  با  دیگر،  سوی  از 
حضور  جلسه  در  طباطبایی  علامه  از  دانشگاهی 
را مطرح می کند، نخست  ادعا  داشته است که دو 
اینکه شورای عالی نظارت مطابق قانون اذن ابطال 

انتخابات را ندارد و همچنین احیای انجمن نظارت 
بر انتخابات در قانون اتاق ذکر نشده؛ این در حالی 
است که این فرد برای تفسیر قوانین اتاق بازرگانی به 

رسمیت شناخته نشده است.
از سوی هیئت   پیام مهم  این جلسه سه  اتفاقات 
نمایندگان اتاق بازرگانی ایران به همراه داشته است، 
نخست هیئت نمایندگان با شرایط غیرقانونی اتاق 
را  معزول شده  ریاست  دعوت  و  نداشتند  همراهی 
نپذیرفتند و به رسمیت نشناخته اند و ابلاغیه شورا را 

به رسمیت قبول کردند.
و  کشور  سراسر  اتاق های  رؤسای  حضور  همچنین 
هیئت  نمایندگان به حد نصاب نرسیده که نشان 
ورزی«  از »حسین سلاح  افراد  برائت  اعلام  دهنده 
است و در آخر مخالفت حاضران با روند فعلی بوده 
از  جلوگیری  برای  مناسبی  عطف  نقطه  که  است 
مانور تبلیغاتی موجود است.ذکر این نکته ضروری 
است که برگزاری نشست هیئت  رئیسه با تأخیر دو 
برگزاری  در  تأخیر  برای  دریافت مصوبه ای  هفته ای 
انتخابات بود تا هیئت رئیسه خود را پشت هیئت 
نمایندگان پنهان کند اما به موفقیت نرسید و عدم 
حضور در نشست انتخاب ریاست ترک فعل محسوب 

خواهد شد.

اعتراضاعضایاتاقبازرگانیبهسلاحورزی
اکثر رؤسای اتاق های استانی در جلسه حاضر نشدند
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روزنه

قالیباف در جلسه علنی مجلس:
۸۰درصد عامل آلودگی هوا 

در کلان شهرها خودروها 
وموتورسیکلت ها هستند

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: ۸۰ درصد عامل 
آلودگی هوا در کلان شهرها، خودروها و موتورسیلکت ها 
هستند و مجلس در یکی از جلسات نظارتی خود، این 
»علیرضا  کرد.حجت الاسلام  خواهد  بررسی  را  موضوع 
دی ماه-   ۱۷ یکشنبه   - روز  علنی  جلسه  در  سلیمی« 
کرد:  اظهار  تذکر شفاهی  اسلامی طی  مجلس شورای 
بر اساس قانون هوای پاک، برای دستگاه های مختلف 
به  دستگاه ها،  برخی  اما  شده  گرفته  نظر  در  وظایفی 
وظایف خود عمل نمی کنند. انتظار می رود مجلس این 
موضوع را بررسی کند و دستگاه های مسئول به مجلس 
گزارش دهند که تا چه حد، این قانون را اجرایی کرده اند.
وی با بیان اینکه جای تأسف دارد که قانون هوای پاک، 
روی زمین مانده و مردم به شدت از آلودگی هوا در رنج 
و ناراحتی هستند، گفت: متأسفانه در لایحه بودجه سال 
آینده اعتباری برای اجرای قانون هوای پاک و مقابله 
است.»محمدباقر  نشده  گرفته  نظر  در  هوا  آلودگی  با 
قالیباف« رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به این 
تذکر، اظهار کرد: برای ادامه حیات، یکی از موضوعات 
و  مجلس  و  است  زیست  محیط  مسئله  مهم،  بسیار 
دولت باید به موضوعات مربوط به آلودگی هوا، آلودگی 
آب و خاک توجه کنند.وی افزود: در قانون ساماندهی 
صنعت خودرو، مجلس تصویب کرد که اگر ماشین یا 
موتورسیکلت خارج از رده ای وجود نداشت، با دریافت 
پول می توان تولید را ادامه داد؛ الان سؤال ما این است 
که آیا به واقع اینگونه است و ما موتورسیکلت و ماشین 
اسقاطی در کشور نداریم؟قالیباف گفت: ۸۰ درصد عامل 
آلودگی هوا در کلان شهرها، خودروها و موتورسیکلت ها 
هستند و استاندارد نبودن سوخت، از موضوعات مهم 
آلودگی هوا شده است.وی  دیگری است که منجر به 
افزود: حتماً مجلس در یکی از جلسات نظارتی خود از 
دستگاه های مسئول دعوت به عمل می آورد تا مقوله 
آلودگی هوا مورد بحث و  و  پاک  قانون هوای  اجرای 

تبادل نظر قرار بگیرد.

سنجاب ایرانی به لرستان برگشت 
 ۷ انتقال  از  لرستان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
سنجاب ایرانی قاچاق از البرز به این استان با همکاری 
مردم خبر داد.»علی سالاروند« مدیرکل حفاظت محیط 
زیست استان لرستان گفت: ۷ بطانه سنجاب ایرانی که 
زیست  اداره کل حفاظت محیط  به  با همکاری مردم 
استان البرز تحویل داده شده  بودند، پس از انتقال به 
استان لرستان، به عنوان یکی از زیستگاه های این گونه 
ارزشمند و پس از تأیید سلامتی و توانایی بازگشت به 
طبیعت، رهاسازی شدند.وی افزود: انتقال این حیوانات 
به لرستان با همکاری نیروهای یگان حفاظت صورت 
گرفت و آنها در زیستگاهای مستعد جنگلی رهاسازی 
انبار  با  جانوری  گونه  این  کرد:  اظهار  شدند.سالاروند 
کردن بذر درختان به ویژه بلوط و پنهان کردن آن در خاک 
برای فصل زمستان، باعث زادآوری درختان در زاگرس 
ارزشمند،  گونه  این  رفتن  بین  از  با  بنابراین  می شود؛ 
جنگل های بلوط نیز دچار مشکلات جدی خواهند شد.

علت مرگ پلنگ در کجور نوشهر 
نزاع طبیعی بین گونه ای اعلام شد

رئیس اداره حفاظت محیط زیست نوشهر گفت: علت 
تلف شدن یک قلاده پلنگ در یکی از روستاهای بخش 
کالبد  مشاهدات،  طبق  شهرستان  این  توابع  از  کجور 
شکافی و بررسی های میدانی نزاع طبیعی بین گونه ای 
بوده است.»کامبیز محسن سلطانی« گفت: نظریه کالبد 
شناسی حاکی از آن است که این پلنگ ماده  حدودا 
اثر درگیری فیزیکی و نزاع با یک حیوان  ۸ ساله در 
وحشی دیگر تلف شده است و آثاری از شیلک گلوله 
از سوی شکارچیان غیر مجاز یا دیگر افراد متخلف در 
بدنش مشاهده نشد و بر اثر نزاع طبیعی بین گونه ای 
این اتفاق رخ داده و سبب مرگ این حیوان شده است.

از  رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در بازدید 
شهرک صنعتی روی زنجان گفت: علاوه بر آلایندگی 
واسطه  به  نیز  خاک  و  آب  منابع  آلایندگی  جوی، 

فعالیت شهرک صنعتی روی اتفاق می افتد.
درباره  سلاجقه«  »علی  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
آلودگی ناشی از شهرک صنعتی روی استان زنجان 
اظهار کرد: بنده در دور دوم سفرهای استانی ریاست 
جمهوری، با توجه به دغدغه مردم زنجان درباره این 
مجموعه، برای بار دوم از شهرک صنعتی روی بازدید 

کردم.
و  آلایندگی ها  مجموعه  این  داد:  ادامه  وی 

مختلف  عناصر  به  که  دارد  متعددی  پسماندهای 
فرایندهای  که  است  لازم  و  است  آلوده  شیمیایی 
ایزوله کردن و جداسازی این آلاینده ها از منابع آب 
و خاک استان هرچه سریع تر انجام شود؛ متأسفانه 
بازدید کردم  این مجموعه  از  بنده  از دور قبلی که 
و تذکرهای لازم را به آنجا دادم هنوز اتفاقاتی که 

مدنظر ما بود، نیفتاده است.
سلاجقه گفت: این مجموعه یک سری آلایندگی های 
مربوط به جو دارد که بنا بر مشاهدات همکاران بنده 
تخلفاتی در اینجا صورت گرفته است. سوله هایی که 
در این مجموعه وجود دارد محصور شده نیستند و 
متأسفانه در یک فضای کاملًا باز گازهای آلاینده را 
وارد جو می کنند. از نظر پایشی هم نتوانستیم به 
طور دقیقی شهرک را پایش کنیم و این مورد نیازمند 
همکاری مسئولان شهرک صنعتی روی دارد و باید 

دستگاه های پایش جو نیز در اینجا نصب شود.
بحث  بر  علاوه  کرد:  تأکید  رئیس جمهور  معاون 
آلایندگی جوی، آلایندگی منابع آب و خاک نیز به 
واسطه فعالیت شهرک صنعتی روی اتفاق می افتد. 
شیب هیدرولیکی این منطقه نیز به صورتی است که 
آب نهایتاً وارد زنجان رود شده و زنجان رود نیز به سد 
سفیدرود می پیوندد که این مورد منابع آب و خاک 
و کشاورزی و باغداری در منطقه را با مشکل مواجه 

هیدرولوژیک  باید یک حذف  اول  گام  در  می کند. 
اتفاق بیفتد، یعنی هیچ گونه ورودی در قالب منابع 

آب چه سطحی و چه زیرزمینی تخلیه نشود.
وی ادامه داد: در فاز دوم ما به دنبال جابه جایی این 
مجموعه هستیم که در این زمینه استاندار و وزارت 
مجموعه  اینجا  تا  بکنند  کمک  ما  به  باید  صمت 
سریعا جابه جا شود و دیگر طرح توسعه ای هم در 
قالب روی در منطقه انجام نشود چراکه ظرفیت آن را 
ندارد. در رابطه با مکان یابی جدید، سازمان حفاظت 
محیط زیست و اداره کل محیط زیست استان نیز 

کمک می کنند.
تلنبار ۱۰ میلیون تن پسماند در محل کارخانه

دوره  گفت:  زیست  سازمان حفاظت محیط  رئیس 
قبلی که بنده از این مجموعه بازدید کردم، با توجه 
به حجم ۱۰ میلیون تن پسماندی که در اینجا تلنبار 
شده است، گمان می کردم که این مجموعه در بحث 
ایزوله کردن، حذف هیدرولوژیک و هم توقف توسعه 
کاری انجام داده است اما متاسفانه هیچکدام از این 

اتفاقات نیفتاده است.
حذف  و  جابه جایی  کرد:  خاطرنشان  سلاجقه 
و دغدغه  این شهرک دغدغه مردم است  آلایندگی 
این  از  و  است  مردم  خادمان  ما  دغدغه  نیز  مردم 

موضوع عقب نشینی نمی کنیم.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست هشدار داد

لودگی ناشی از عناصر سنگین »شهرک صنعتی روی« بیخ گوش مردم زنجان آ

خوزستان  در  هم  باز  نفتی  مالچ پاشی  مسئله  اخیرا 
اهالی  گفته های  و  مشاهدات  بر  بنا  و  شده  مطرح 
منطقه غرب کرخه، مالچ پاشی آغاز شده است این در 
آهوهای  اصلی  زیستگاه  این منطقه  حالی است که 
ایرانی و دیگر گونه های جانوری بومی است. مالچ پاشی 
در این منطقه و مناطق مرزی خوزستان سابقه دارد. در 
حال حاضر هر چند مسئولان حفاظت محیط زیست 
عملیات  انجام  برای  مجوزی  تاکنون  می کنند  اعلام 
مالچ پاشی نفتی صادر نکرده اند، اما تصاویر منتشرشده 
مناطق مستقر  برخی  در  کارگاه ها  که  نشان می دهد 

شده اند و مالچ پاشی در حال انجام است.
به گزارش دنیای هوادار؛ به نقل از ایسنا؛ »سیدعادل 
مولا« معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط 
از  عکس هایی  انتشار  خصوص  در  خوزستان  زیست 
»خسرج«  شنزارهای  در  مالچ پاشی  عملیات  انجام 
اظهار کرد: تاکنون از سوی محیط زیست مجوزی برای 

مالچ پاشی در غرب کرخه صادر نشده است.
وی افزود: بر اساس بازدید هفته گذشته ما و بنا بر نظر 
همکاران محیط زیستی این منطقه، کارگاه مالچ پاشی 
شده  مستقر  آنجا  طبیعی  منابع  اداره کل  سوی  از 
نباید  نشود،  زیست صادر  تا مجوز محیط  اما  است، 
هیچگونه مالچ پاشی انجام شود. البته ما تنها متولی 
مناطق تحت مدیریت حفاظت محیط زیست هستیم 
و اداره کل منابع طبیعی خوزستان نیز متولی مناطق 
دیگر است؛ در مناطق تحت مدیریت محیط زیست، 
اجازه مالچ پاشی داده نمی شود و اگر در منطقه ای هم 
انجام شده باشد، از مناطق اراضی ملی تحت مدیریت 

اداره کل منابع طبیعی خوزستان هستند.
مخالفت سازمان حفاظت محیط زیست با مالچ نفتی

زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل  میرشکار«  »داود 
خصوص  این  در  پیش  هفته  دو  حدود  خوزستان 
و  طبیعت  بر  منفی  تأثیرات  به  توجه  با  کرد:  اظهار 
محیط زیست، مالچ نفتی مورد تأیید سازمان حفاظت 
تنوع زیستی و  به  محیط زیست نیست. مالچ پاشی 
پوشش گیاهی در مناطقی که استفاده شده، آسیب 
خواهد رساند.وی افزود: پروژه مالچ پاشی که به  منظور 
جلوگیری از پخش ریزگردها و جلوگیری از فرسایش 
زیادی داشته  انجام می شود، همواره مخالفان  خاک 
است و بسیاری از کارشناسان محیط زیست معتقدند 
به  قیمت  خاک  فرسایش  از  فرار  برای  مالچ پاشی 
نابودی محیط زیست است و استفاده از مالچ نفتی 

باید آخرین راهکار مقابله با گرد و غبار باشد.

تغذیه  و  زمین  به  آب  نفوذ  از  جلوگیری  میرشکار 
نفتی  مالچ  از  استفاده  معایب  از  یکی  را  آبخوان ها 
دانست و عنوان کرد: مالچ نفتی به  خصوص در فصول 
پرباران مانع نفوذ آب به آبخوان ها شده و سبب پدیدار 
خاک  فرسایش  تشدید  و  محلی  سیلاب های  شدن 
موجب  آبخوان ها  تغذیه  عدم  همچنین  می شود. 
زیرزمینی  آب  ذخایر  کاهش  و  فرونشست  تشدید 

خواهد شد.
وی با بیان اینکه از بین رفتن پوشش گیاهی یکی 
دیگر از آسیب های زیست محیطی مالچ نفتی است، 
گفت: پوشش گیاهی مربوط به مناطق کویری که خود 
عامل تثبیت خاک و شن زارها است، بر اثر پوشیده 
شدن با ماده نفتی به طور کامل خشک می شود و از 
بین می رود. مالچ نفتی رطوبت موجود در هوا را نیز از 
بین می برد که اثر آن خشک شدن گیاهان آن منطقه 

به دلیل نرسیدن رطوبت است.

وی ادامه داد: در این نوع مالچ، به دلیل رنگ سیاه 
مالچ نفتی، ضریب حرارتی زمین بالا می رود که این 
امر موجب بروز بادهای گرم می شود. داغ شدن سطح 
زمین پس از مالچ پاشی نابودی جاندارانی که در لایه 
سطحی خاک هستند را هم به دنبال دارد. مالچ نفتی 
موجب بروز بیماری در انسان و حیات وحش می شود؛ 
بر اثر تابش آفتاب، ترکیبات آروماتیک و گوگرددار و 
فلزات سنگین موجود در مالچ وارد هوا می شود و این 
مواد شیمیایی خطرناک منجر به مسمومیت و تنگی 

نفس افراد می شود.
وی عنوان کرد: با توجه به پیشرفت علمی در حوزه 
نظیر  جایگزین  موارد  از  می توان  نوین،  فناوری های 
مالچ های زیستی سازگار با محیط زیست، برای مقابله 
این گونه جایگزین ها،  با گرد و غبار استفاده کرد و 
تأیید ستاد مقابله با گرد و غبار سازمان حفاظت محیط 

زیست را نیز دارند.

کدام ارگان مسئولیت این امر را می پذیرد 

مالچ پاشی نفتی؛ تهدیدی بیخ گوش 
زیستگاه آهوهای ایرانی غرب کرخه

می شود البرز  مهمان  محلی  غبار  و  باد  وزش  استان:  هواشناسی  مدیرکل 
»آرش بهاروند احمدی«مدیرکل هواشناسی استان البرز از پیش بینی وزش باد، غبار محلی و بارش پراکنده برف و باران در 
این استان خبر داد و گفت:از میانه های روز چهارشنبه تا انتهای هفته با فعالیت سامانه بارشی در منطقه، بارش های پراکنده 
و ساعتی برف و باران، وزش باد نسبتاً شدید و کاهش نسبی دما پیش بینی می شود.
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است به روزرسانی  نیازمند  قائم  منتظر  البرز:نیروگاه  استاندار 

 »مجتبی عبداللهی« استاندار البرز گفت: فرایند خنک کردن توربین های تولید برق نیروگاه منتظر قائم آب زیادی مصرف می کند و باید  
به روزرسانی شود. وی افزود: جلساتی برای بهبود راندمان این مجموعه با بخش سرمایه گذار خصوصی برگزار شده تا بتوانیم میزان تولید برق 

آن را ۵۰۰ مگاوات افزایش دهیم. همچنین به دنبال استفاده از توان بخش خصوصی برای بهینه سازی مصرف آب این مجموعه هستیم. شماره 1473 -دوشنبه  18 دی 1402
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رئیس مرکز پژوهش شورای اسلامی شهر کرج 
فرآیندهای فسادزای شهرداری 

شناسایی و برخورد شود  
راهبردی شورای  و مطالعات  پژوهش  مرکز  رئیس   
اسلامی شهر کرج به ابهام در قرارداد برخی پیمانکاران 
شهرداری اشاره و بیان کزد: از مدیران و دستگاه های 
نظارتی حراست و بازرسی درخواست می شود تا قبل از 
انعقاد و حین قرارداد و پس از قرارداد وظایف خود را به 
درستی انجام دهند و  فرآیندهای فسادزا را شناسایی 
و  این فضاها را  ببندند.  به گزارش دنیای هوادار؛ 
»محمد اسدیان« در بیست ونهمین جلسه فوق العاده 
کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شورای اسلامی شهر کرج اظهار داشت: شاید یکی از 
اصلی ترین مشکلات، رخنه فساد در تار و پود برخی 
از  قسمت ها یا قراردادهای پیمانکاران شهرداری باشد 
که با توجه به رویکرد مبارزه با فساد، هر چند وقت 
یکبار تخلفات شناسایی و با متخلفان آن برخورد شود.   
رئیس مرکز پژوهش و مطالعات شورای اسلامی شهر 
و  اداری  نظام  ارتقاء سلامت  قانون  اجرای  به  کرج 
مقابله با فساد اشاره و اذعان کرد: در راستای بهبود 
فرایند عملکرد ارتقاء سلامت نظام اداری و مقابله با 
فساد مجموعه مدیریت شهری، شهرداری، مناطق و 
سازمان های تابعه آن در چهارچوب این قانونی که 
اسدیان  نمایند.   به وظایف خود عمل  گردید  ابلاغ 
برخی  بررسی  در  ابهاماتی  کرد:  تصریح  ادامه  در 
قراردادهای پسماند وجود دارد که مسئولین ما گاهی 

در امر مبارزه با فساد ساده انگاری هم دارند.  

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان البرز 
مطرح کرد

نقش بی بدیل آموزشگاه های آزاد 
فنی و حرفه ای در اشتغالزایی

پنجمین جلسه هیئت  نظارت بر امور آموزشگاه های 
جاری  سال  در  البرز  استان  حرفه ای  و  فنی  آزاد 
برگزار شد. به گزارش دنیای هوادار؛ پنجمین جلسه 
موضوعات  با  جاری  سال  در  استان  نظارت  هیئت  
در شهرستان کرج و  ایجاد شعبه  از جمله  مختلفی 
لغو  مجوز،  تمدید  با  موافقت  شهرستان ها،  مراکز 
آموزشگاه ها،  به  منتسب  تخلفات  تأسیس،  پروانه 
انتقال، پرداخت تسهیلات به آموزشگاه ها و همچنین 
واگذاری ها برگزار شد.مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای 
استان در این جلسه تقویت و توسعه بخش خصوصی 
را اولویت مهم سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور 
عنوان و اظهار کرد: باتوجه به اینکه آموزشگاه های آزاد 
فنی و حرفه ای نقش مهمی جهت حرکت در مسیر 
توسعه، سازندگی و اشتغالزایی ایفا می کنند، تأمین 
بخش اعظم نیروهای ماهر و متخصص در حرفه های 
مختلف مورد نیاز بازار کار، وظیفه خطیری است که 

بخش خصوصی می تواند در آن نقش آفرینی کند.
»بهزاد غفاری« همچنین خواستار اصلاح ساختارها بر 
مبنای شیوه نامه های سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
کشور و رفع مشکلات حوزه آموزشگاه های آزاد شد.  

رئیس بیمارستان شهید رجایی کرج :
  مردم طرح ملی سنجش 

سلامت را جدی بگیرند
رئیس بیمارستان فوق تخصصی قلب شهید رجایی 
در  و مغزی  قلبی  اینکه سن سکته  بیان  با  کرج 
است،   یافته  کاهش  سال   ۵۰ زیر  به  استان  این 
ملی  طرح  خواست  مختلف  سنی  گروه های  از 

غربالگری پرفشاری خون و دیابت را جدی بگیرند.
به گزارش دنیای هوادار؛ دکتر »علیرضا دهقان نیری« 
افزایش  سبب  متعددی  عوامل  امروزه  افزود: 
بیماری های قلبی و عروقی در جامعه شده و سن 
اگر  است.  داده  را کاهش  بیماری ها  این  به  ابتلا 
راه های ابتلا به بیماری را مسدود و کنترل نکنیم 
نتیجه  به  شود،  تصویب  قانون  و  بودجه  هرچه 

نخواهیم رسید.

در شهر

فرمانده سپاه البرز:

 حوزه فرهنگی نیازمند سازوکار پیوسته و منسجم است
البرز  استان  )ع(  مجتبی  حسن  امام  سپاه  فرمانده 
گفت: حوزه فرهنگی برای مقابله با تهاجم بیگانگان، 
برنامه ریزی  و  منسجم  پیوسته،  سازوکار  نیازمند 

یکپارچه است.
به گزارش دنیای هوادار؛ سردار »علیرضا حیدرنیا« در 
جشنواره های  سیاستگذاری  شورای  اعضای  نشست 
به  اشاره  با  البرز  استان  هنرمندان  بسیج  سازمان 
مقوله  فرهنگ  گفت:  هنر  و  فرهنگ  مقوله  اهمیت 
بسیار با اهمیتی است که برخی مسائل آن از سوی 
کارگزاران و مسئولان مورد غفلت واقع شده و در این 
حوزه خوب کار نکرده ایم. هر چند در حوزه فرهنگی 
کشور اقداماتی صورت گرفته اما به تناسب فعالیت 

دشمن، کار پیش نرفته  است.
مسیر  دشمن  سخت  جنگ  در  داد:  ادامه  حیدرنیا 
مشخص است اما در تهاجم فرهنگی دشمن و طرف 
واحد هم  جبهه  و  نیست  ملموس  خیلی  ما  مقابل 
تشکیل نمی دهیم.فرمانده سپاه استان البرز فرهنگ 
بیان  و  خواند  تأثیرگذاری  برای  قدرتمندی  ابزار  را 
کرد: اکنون فاقد این جبهه هستیم و همه به صورت 

جزیره ای در حوزه فرهنگ فعالیت می کنند.
فرهنگی  دستگاه های  اکنون  کرد:  تصریح  حیدرنیا 
اعم از دولتی، نیمه دولتی، خصوصی و سازمان های 
جبهه  چون  اما  دارند،  فرهنگی  فعالیت  نهاد  مردم 
واحد تشکیل نمی شود، دشمن از رخنه ها نفود و به 
ما حمله می کند.وی اضافه کرد: از سوی دیگر، برخی 
سیاست های کلان، به خوبی در سطوح پایین تبدیل 
به اقدام و عمل نمی شوند و همین موضوع راه نفوذ 

دشمن را باز می کند.
فرمانده سپاه البرز گفت: برخی آسیب های اجتماعی 
این استان به دلیل کم کاری چند ساله دستگاه های 
فرهنگی است که برای رفع آسیب ها و جبران برخی 
و  اجرایی  دستگاه های  بین  باید  ماندگی ها  عقب 

فرهنگی هم افزایی به وجود آید.
شورای  اعضای  احکام  نشست  این  پایان  در 
سیاستگذاری جشنواره های سازمان بسیج هنرمندان 
استان البرز توسط سردار حیدرنیا فرمانده سپاه امام 

حسن مجتبی )ع( این استان اهدا شد.
جابری  سعید  و  دبیر  عنوان   به  نوروزی فر  ابراهیم 

مجید  اشتری،  امیر  صادقی،  سعید  انصاری، 
صاحبکاری و محمد مهرابی به عنوان اعضای شورای 
مسئول  به عنوان  وادی زاده  مهدی  سیاستگذاری، 
روابط عمومی و سجاد سیف به عنوان مدیر اجرایی 
جشنواره های سازمان بسیج هنرمندان استان البرز به 

مدت یک سال منصوب شدند.
جشنواره شعر، ادبیات داستانی و فیلم کوتاه بسیج 
بسیج  سازمان  ویژه  جشنواره  چهار  دستی  صنایع  و 
هنرمندان استان البرز هستند که در مرحله داوری قرار 
دارند و به زودی اختتامیه این جشنواره ها با حضور 

هنرمندان و مسئولان استانی برگزار می شود.

نایب رئیس کمیسیون تلفیق شورا اسلامی شهر کرج گفت: مدیریت 
شهری هر چه سریعتر سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 

کشاورزی را تعیین تکلیف کند. 
به گزارش دنیای هوادار؛ »علیرضا رحیمی« در بررسی متمم پیشنهادی 
بودجه 1402 سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های شهرداری 
کرج گفت:مدیریت این سازمان شرایط مطلوبی ندارد و به عنوان یکی از 
سازمان های کم اثر شهرداری کرج محسوب می شود. مدیریت شهری هر 
چه سریعتر سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 

را تعیین و تکلیف کند. 
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورا ضمن انتقاد از عملکرد 
اظهار  کشاورزی  فرآورده های  و  شهری  مشاغل  ساماندهی  سازمان 
داشت: دو سال است که پارلمان شهری با عدم توفیق در جذب چند 
ردیف بودجه از جمله جانمایی و احداث بازار دائمی عرضه دام، احداث 
ایجاد روزبازار و  و تجهیز جایگاه استقرار کارگران فصلی و همچنین 
بازارهای روز به خصوص در محلات کم برخوردار یا حذف کامل این 
افزود:  رحیمی  دارد.  تأسف  و  تأمل  که جای  است  روبرو شده  کدها 
متأسفانه نگاه این سازمان فقط شروع و پایان ساعت فعالیت بازار روزها 
است که آن هم با عدم نظارت درست بر فعالیت غرفه داران و عدم توجه 
و اهمیت به رضایت شهروندان همراه است و تغییر سبک کار بازرگانی 

و به روز رسانی در این سازمان مشاهده نمی شود. 

نایب رئیس کمیسیون تلفیق شورا اسلامی شهر کرج 

مدیریت ســنتی و عدم رقابت بین 
انواع بازارهای شــهر فسادساز است 

رئیس مرکز حوزه انتخابیه کرج، فردیس و اشتهارد گفت: به منظور 
ایجاد فرصت های برابر تبلیغاتی نامزدها شبکه انتخابات ویژه حوزه های 
انتخابیه در شهرستان ها پیش بینی شده و به زودی پخش آزمایشی آن 

آغاز می شود.  
افزود:  با اعلام این خبر   به گزارش دنیای هوادار؛ »یحیی رمضانی« 
در قانون جدید انتخابات، با تشکیل هیئت استانی بررسی تبلیغات 
صداوسیما  و  دولتی  امکانات  از  نامزد ها  استفاده  نحوه  انتخابات، 

مشخص شده است. 
 وی بیان کرد: براساس ماده ۸۱ قانون جدید انتخابات، هیئت استانی 
بررسی تبلیغات انتخابات تشکیل شده و مسئولیت نظارت بر عملکرد 
قانون،  این  براساس  که  دارد  عهده  بر  را  نامزد ها  انتخاباتی  تبلیغات 
نامزد ها  به صورت مساوی میان  باید  تبلیغات  برای  امکانات دولتی 

تقسیم می شود. 
 وی ادامه داد: صداوسیمای استان هم براساس این قانون امکانات 
خود را در میان نامزد های حوزه های انتخابیه عادلانه توزیع می کند و 

جدول زمانی آن در موعد مقرر اطلاع رسانی عمومی خواهد شد. 
 رمضانی تأکید کرد: بر اساس قانون، نامزد های انتخابات مجلس شورای 
اسلامی در زمان تعیین شده باید تبلیغات را انجام دهند. طبق تقویم 
روزشمار انتخابات تبلیغات قانونی از ۳ اسفندماه آغاز می شود. برنامه 

تبلیغاتی برای نامزدها در صدا و سیما پیش بینی می شود. 

رئیس مرکز حوزه انتخابیه کرج، فردیس و اشتهارد

تی برای نامزدها  برنامــه تبلیغا
 در  صدا و ســیما پیش بینی می شود  
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استانها
شد تصرف  رفع  اشتهارد  ملی  اراضی  از  هکتار   ۴.۵ طبیعی: منابع  رئیس  

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان اشتهارد از آزادسازی چهار و نیم هکتار از اراضی دولتی این شهرستان 
با هدف حفظ انفال و عرصه های ملی خبر داد.»حسین نعمائی« گفت: ۴۵ هزار مترمربع از اراضی دولتی اشتهارد واقع در 
شماره 1473 -دوشنبه  18 دی 1402پلاک ۳۰۷ اصلی موسوم به مرادآباد، باز پس گیری و به انفال بازگردانده شد.

فنی  کمیته  نشست 
با  والیبال  فدراسیون 
ساختاری جدید و با حضور تمامی نفرات دعوتی آغاز 

شد! اما بازهم خروجی نداشت! 
نشست خصوصی کمیته فنی فدراسیون والیبال پیش از 
ظهر روز یکشنبه  ۱۷ دی ماه ۱۴۰۲ با حضور دکتر وحید 
محمود  میرفخرایی،  ناصر  فدراسيون،  سرپرست  مرادی 
علی  پورحسن،  منوچهر  کارخانه،  افشاردوست، مصطفی 
فتاحی، پدیده بلوری زاده، امیر طلوع کیان و جواد مهرگان 
*به صورت آنلاین* آغاز شد که بازهم انتخاب سرمربی در 
پرده ابهام ماند؟!البته در سایت فدراسیون والیبال آمده 
حوزه  مدیر  و  مشاور  به عنوان  آذر  احمدی  مهدی  است 
ریاست، سید میلاد تقوی به عنوان مشاور اجرایی و محسن 
حضور  جلسه  این  در  دبیری  سرپرست  به عنوان  ترابی 
داشتند و فریبا محمدیان نایب رئیس بانوان فدراسیون نیز 
قرار بوده با تأخیر در این جلسه  حضور پیدا کند!سرپرست 
است  گفته  نشست  این  ابتدای  در  واليبال  فدراسيون 
گزینه  چهار  روی  اجمالی  بررسی  مشورتی  شورای  در 
سرمربیگری داشتیم و دکتر  داورزنی هم به این گزینه ها 
رسیده بود و در جلسه پیش، به دوستان گفته بودم که 
قصد داریم یکی از مهم ترین تصمیمات را در باره والیبال 
ایران بگیریم و در آن جلسه صحبت های بسیاری مطرح 

شد و دوستان نظرات شان را بیان کردند.
کوچک تری  کمیته  به  آن جلسه  از  کرد:  تصریح  مرادی 
رسیدیم تا بتوانیم تصمیم بهتری بگیریم، نمی دانم در 
این جلسه به نتیجه می رسیم یا خیر که بستگی به شما 
بتوانیم  این جلسه  امروز در  امیدوارم  اما  دارد،  دوستان 
به جمع بندی برسیم.وی در ادامه گزارشی از جلسات و 
جلسه  برگزاری  فاصله  در  مَدنظر  گزینه های  با  مذاکرات 
شورای مشورتی و کمیته فنی ارائه داد وسپس اعضا به 
بحث و بررسی درخصوص گزینه ها پرداختند! آخرین اخبار 
حاکی از آن است که دو مربی مَدنظر فدراسیون روز گذشته 
از دور گزینه ها خارج شدند! ظاهرا باید قبول کنیم که  این 
همه تعلل در انتخاب سرمربی عمدی است و در نهایت با 
نظر آقای داورزنی سرمربی تیم ملی انتخاب می شود!در 
فرصت کمتر از شش ماه، متأسفانه نشست های نمایشی 
و فُرمالیته برای انتخاب سرمربی تیم ملی والیبال ایران 
یک بازی سیاسی بوده و قرار است بار دیگر در دقیقه نود 
فردی را به عنوان سرمربی انتخاب تیم ملی انتخاب کنند 
تا درصورت عدم دستیابی نتایج بازی های لیگ ملت ها 
و دستیابی به سهمیه المپیک اظهار کنند فرصت کافی 
در اختیار این مربی نبود و نتوانستیم سهمیه المپیک 
بگیریم! با استناد به فرصتی که تا برگزاری مسابقات لیگ 
ملت ها باقی مانده است، بی تعارف باید اذعان کنیم تیم 
فرانسه،  ایتالیا،  تیم های  با  دیدار  در  ایران  والیبال  ملی 
آمریکا، هلند، ژاپن، برزیل ، کوبا، ترکیه و بلغارستان  که 
در سه هفته رقابت های لیگ ملت ها هم گروه است، با 
وجود مربی خارجی یا ایرانی شانسی برای دستیابی به 
سهمیه المپیک ندارد و نمی توان به آینده تیم ملی والیبال 
ایران  امیدوار بود؟آقايان مسئول که حالا به فکر استخدام 
نشست های  با  و  افتاده اید  ایرانی  یا  خارجی  مربی  یک 
فرمایشی و بی نتیجه مردم را به سخره گرفته اید، اگر قرار 
بود به المپیک پاریس برویم، چرا تا وقتی فرصت کافی در 
اختیار بود تکلیف سرمربی تیم ملی را برای این بازی ها 
روشن نکردید و تیم ملی را به مربی ایرانی سپردید و یک 
مجموعه متخصص تر، قوی تر و حرفه ای تری را بالای سر 
تیم ملی نگماردید؟بهتر نبود به جای دست روی دست 

گذاشتن و دل بستن به مقام قهرمانی آسیا آن  هم در 
از تک  ، و کره جنوبی،  غیاب تیم های اول چین، ژاپن 
تک روزها و فرصت های چند ماه گذشته، کمال بهره را 
می بردید و با یکی از  مربی  های خارجی با مجموعه ای 
قوی، امید را برای راهیابی به المپیک 2024 پاریس افزایش 
می دادید؟آقای وحید مرادی علاوه بر آقای داورزنی خود 
سرمربی  انتخاب  برای  تصمیم گیری  قبال  در  هم  شما 
ایرانی در آن برهه حساس باید پاسخگو باشید، زیرا تیم 
ملی والیبال متعلق به  مردم ایران است نه جناب عالی، 
آقای داورزنی وسید میلاد تقوی!و اما اینکه تمام توجه مان 
به تیم ملی بزرگسالان باشد و والیبال را فقط از دریچه این 
تیم بنگریم نمی توانیم آینده والیبال مان را تضمین کنیم 
و دیر یا زود باید در تیم ملی جوانگرایی صورت پذیرد و از 
جوانان و نوجوانانی که در مسابقات جهانی افتخار آفریدند 
و به مقام قهرمانی دست پیدا کردند، در تیم ملی بزرگسالان 
استفاده کنیم که برای این کار لازم است با انتخاب کادر 
فنی قوی و مربی خارجی به فکر آینده باشید.  به فرض 
اینکه ما در مسابقات لیگ ملت ها سهمیه المپیک گرفتیم، 
آیا با همین تیم به مسابقات پاریس خواهیم رفت؟ یا نیاز 
به تغییر نسل و جوانگرایی داریم؟اگر سرمربی تیم ملی 
بزرگسالان پیش از حضور در مسابقات انتخابی المپیک به 
یکباره تیم ملی را از هم نمی پاشید و زودهنگام جوانگرایی 
نمی کرد، نیازی نبود حالا به فکر چاره برای کسب سهمیه 

المپیک باشیم!
تیمی که بدون نخبگان و با تجربه ها در مسابقات انتخابی 
المپیک شرکت کرد، چه ره آورد و چه پیام واقع گرایانه ای 
داشت؟ آیا هنوز هم باید گرفتار تار و پود افکار کوچک 
در سطحی  ساختاری  لحاظ  به  یا  ببریم  سر  به  انگارانه 
مطلوب تر پا به عرصه رقابت ها بگذاریم و با بهره گرفتن 
می توانند  که  جنگنده  و  انگیزه  با  جوان  نیروهای  از 
قدرت والیبال ایران را به منصه ظهور بگذارند در المپیک 
لس آنجلس حضور پیدا کنیم؟ اما در حال حاضر این سؤال 
از شش ماه می تواند  مطرح است کدام مربی در کمتر 
معجزه کُنَد و در پنج ماه و اندی تیم ملی را به جایگاهی 
بهتر سوق دهد و تحوّلی ایجاد نماید که شایسته و در شأن 

والیبال ایران باشد؟
والیبال ما با زیاده خواهی و مدیریت قائم به فرد و بی رویه 
آقای داورزنی در  دو سال اخیر از جایگاه هشتم رنکینگ 
جهانی به رده پانزدهم تنزّل پیدا کرد! شنیده می شود سعید 
معروف هم از دور گزینه های سرمربیگری مَد نظر برای 

تیم ملی کنار گذاشته شده است! لطفا بفرمابید پشت پرده 
انتخاب سرمربی چه خبر است ؟! چرا این دست و آن 
دست می کنید؟چه کسی را آقای داورزنی برای سرمربیگری 
تیم ملی در نظر گرفته است؟معضل اساسی تیم ملی 
و پنهان کاری های مسئولان فدراسیون والیبال کی حل 
خواهد شد؟ به هرحال اگر فرصت ها از دست برود و هر روز 
در امر برنامه ریزی اصولی وقفه ایجاد شود نه تنها ناکامی 
شانس  اندک  که   جهان،  ملت های  لیگ  مسابقات  در 
کسب سهمیه المپیک پاریس، مُحتمل تر از قبل خواهد 
شد. بنابراین افرادی که قرار است در کادر فنی و اجرایی در 
کنار مربی زمام امور را به دست بگیرند باید دارای تجارب 
لازم باشند و به بهترین شکل ممکن از لحاظ روحی روانی 
و افزایش انگیزه برای کمک به تیم ملی والیبال کشورمان 
همت گمارند.و اما در جلسه به اصطلاح کمیته مشورتی 
روز گذشته ) یکشنبه هفدهم دی ماه ( گویا تنها خروجی 
آن انتخاب آقای محمود افشاردوست به عنوان سخنگوی  
کمیته فنی بوده  که در پایان جلسه گفته است: با توجه 
آخرین  اساس  بر  گزینه ها  از  تا  دو  متأسفانه  اینکه  به 
مذاکرات صورت گرفته در روز گذشته برای حضور در ایران 
به دلایلی که برای فدراسیون مشخص نیست، آمادگی 
ندارند، باید منتظر ماند تا گزینه های جدید اضافه شده 
و بررسی نهایی صورت بگیرد.افشار دوست با ابراز تعجب 
از رفتار مربیانی که مذاکرات را تا به اینجا پیش برده اند 
و به یکباره تصمیم شان تغییر کرده است، گفت: شرایط 
برای والیبال ایران کمی سخت شده است و باید فدراسیون 
ادامه  را  مذاکرات  و  کند  استفاده  خودی  کانال های  از 
دهد. ممکن است انصراف دو گزینه به هر دلیلی باشد 
و این موضوع در کشورمان مسبوق به سابقه است.آقای 
افشاردوست شما دیگه چرا؟! سیاسی بازی های فدراسيون 
روی شما هم تأثیر گذار شد؟! این همه  پنهان کاری برای 
چیست؟ انتخاب یک مربی برای  تیم ملی نیازی به این 
همه دنگ و فنگ ندارد! چرا نمی خواهید آشکارا  مردم  و 
رسانه ها را  در جریان انتخاب مربی تیم ملی قرار دهید؟از 
قرار معلوم به گفته های ما و سایر رسانه ها رسیده اید که 
در آستانه برگزاری مجمع انتخاباتی نمی توانید با مربی 
خارجی قرار داد دراز مدت ببندید، زیرا به احتمال قوی 
مورد تأیید رئیس آینده فدراسیون نباشد و هزینه سنگینی 
را به عنوان جریمه متحمل شوید. بهتر است با مردم رو 
راست باشید و هرچه زودتر علاقه مندان به والیبال را از 

انتظار بیرون آورید.

 

در شهر

دبیر کارگروه تنظیم بازار استان اعلام کرد:
 آغاز رزمایش نظارت بر

 بازارهای البرز
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان البرز با اشاره 
تشکیل  خصوص  در  البرز  استاندار  ویژه  دستور  به 
بازار استان گفت: عملیات اجرایی  بر  قرارگاه نظارت 
طرح ویژه نظارتی روز یکشنبه در قالب رزمایش نظارت 
بر بازار استان آغاز شد. به گزارش دنیای هوادار؛ دکتر 
»محمد انصاری« اعلام کرد: ۱۲ دستگاه نظارتی استان 
ازجمله اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان البرز، 
اماکن  بر  نظارت  پلیس  و  اقتصادی  امنیت  پلیس 
نیروی انتظامی، جهاد کشاورزی، تعزیرات حکومتی، 
اتاق  دامپزشکی،  پزشکی،  علوم  دانشگاه  استاندارد، 
اصناف و...، در مرکز استان و همچنین شهرستان های 
استان در طرح نظارتی ویژه نظارتی مشارکت خواهند 
 115 طرح،  این  چارچوب  در  داد:  ادامه  داشت.وی 
از جمله  تخلفات صنفی  رصد  در حوزه  بازرسی  تیم 
تیم   8 همچنین  و  بود  خواهند  فعال  گرانفروشی 
بازرسی نیز در حوزه مبارزه با کالای قاچاق در سطح 
تمامی  قانونی  برابر ضوابط  و  فعالیت می کنند  بازار 
به  را  متخلفان  و  جمع آوری  را  قاچاق  کالایی  اقلام 
کارگروه  کرد.دبیر  خواهند  معرفی  قضایی  دستگاه 
تنظیم بازار استان البرز گفت: از ابتدای امسال حدود 
30 هزار مورد بازرسی توسط بازرسان اداره کل صمت 
در سطح استان انجام شده و برای 6 هزار 800 متخلف 
و  شده  پرونده  تشکیل  خدماتی  و  صنعتی  صنفی، 
است.انصاری  شده  ارجاع  کننده  رسیدگی  مرجع  به 
و  کشاورزی  وظایف  انتزاع  قانون  طبق  کرد:  تصریح 
دامپروری از وزارت صمت، مسئولیت تأمین و نظارت 
بر بازار کالاهای اساسی و کشاورزی با اداره کل جهاد 
کشاورزی است، براساس تجربیات قبلی بازرسان اداره 
کل صمت، سعی نمودیم در موارد مختلف از اجرای 
طرح های نظارتی با مجموعه جهاد کشاورزی همکاری 
به  توجه  با  کرد:  اضافه  باشیم.وی  داشته  را  لازم 
تأکید ویژه استاندار البرز، روند همکاری موجود میان 
بازار تقویت  بر  دستگاه های مسئول در حوزه نظارت 
خواهد شد تا شاهد کمترین تغییرات قیمتی در سطح 

بازار استان باشیم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اعلام کرد 

تحقق بیش از  از ۹۸ درصد تعهد 
اشتغال در استان البرز 

البرز  استاندارى  اقتصادى  امور  هماهنگى  معاون 
استان  اشتغال  جهادی  قرارگاه  جلسه  هفتمین  در 
استان  اشتغال  تعهدات  درصدی  تحقق ۹۸  از  البرز 
تا دهم دی ماه خبر  معادل ۴۸۱۷۵ فرصت شغلی 
در  افضلى«  »عزيزاله  هوادار؛  دنیای  گزارش  داد.به 
هفتمین جلسه قرارگاه جهادی اشتغال استان البرز 
گفت: ثبت بیش از ۹۸ درصد تعهدات اشتغال استان 
معادل ۴۸۱۷۵ فرصت شغلی تا یوم جاری از سوی 
صورت  رصد  ملی  سامانه  در  اجرایی  دستگاه های 
پذیرفته است و سرجمع از ابتدای سال گذشته تاکنون 
بیش از ۱۰۴ هزار اشتغال ایجادی توسط دستگاه های 

اجرایی در سامانه ملی رصد ثبت شده است.

در فرصت کمتر از شش ماه زمان باقیمانده برای تعیین سر مربی تیم ملی 
اقدامی صورت نگرفته است! 

معلوم نیست معلوم نیست پشت پردهپشت پرده چه خبر است ! ؟ چه خبر است ! ؟
اصغرقلندری

استاندار البرز:

ورزشگاه ۶ هزار نفری 
انقلاب کرج تا پایان سال 

تکمیل شود
به  توجه  با  البرز گفت:  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
تعهدات اخذ شده از پیمانکار، درصدد هستیم مجموعه 
امسال و در دهه  را  انقلاب کرج  نفری  ورزشی ۶ هزار 

مبارک فجر مورد بهره برداری قرار دهیم.

به گزارش دنیای هوادار؛ »مجتبی عبداللهی« در حاشیه 
بازدید از روند تکمیل پروژه ورزشگاه ۶ هزار نفری انقلاب 
تحقق  با هدف  مؤثر  راهبردهای  اتخاذ  کرد:  بیان  کرج 
یکی از عملکردهای زندگی مردم به عنوان گذراندن اوقات 
فراغت، از اهمیت بالایی برخوردار است؛ چراکه توسعه 
ورزش، سرگرمی و تفریح، بسیاری از آسیب های اجتماعی 
را کاهش می دهد و ارتقا سلامت جسمی و زندگی افراد 
را همراه دارد.وی ادامه داد: ضرورت دارد با شیوه های 
تصمیمات  دانش،  مدیریت  همچون  نوین  مدیریتی 
اتخاذ  سازمان ها  توانایی  افزایش  برای  سيستماتيکی 
شود.عبداللهی گفت: بر این اساس مدیران در بخش های 

مختلف به ویژه در حوزه ورزش و جوانان و شهرداری ها 
به عنوان متولیان مدیریت شهری، باید نسبت به احصا 
منابع و مدیریت ظرفیت های موجود اقدام کنند و به 

شکل علمی و دقیق، نقاط ضعف را برطرف کنند.
حوزه  در  فراوانی  ظرفیت های  البرز  استان  افزود:  وی 
ورزش دارد که باید شناسایی و بهره برداری شود، پروژه 
ورزشگاه ۶ هزار نفری انقلاب کرج از جمله این موارد 
است که سال ها مغفول مانده و اکنون با پیگیری های 
صورت گرفته، در دست تکمیل است.این مسئول اضافه 
کرد: با توجه به تعهدات اخذ شده از پیمانکار، درصدد 
هستیم این مجموعه ورزشی را امسال و در دهه مبارک 

فجر مورد بهره برداری قرار دهیم و پیمانکار مربوطه باید 
البرز  دهد.استاندار  انجام  را  لازم  اقدام  مقرر  موعد  در 
چند  هر  ورزشی،  مجموعه  یک  باید  محله  هر  گفت: 
کوچک داشته باشد و برای این منظور استفاده از توان 
خیرین در کنار مشوق های شهرداری ها همچون اعطای 
پروانه ساخت رایگان و اختصاص اراضی مناسب از سوی 
شهرداری ها و اداره کل راه و شهرسازی، در دستور کار قرار 
گرفت. وی افزود: استفاده از ظرفیت مدارس در محله ها 
نیز از دیگر تدابیری بود که انديشيده شد، بر این اساس 
مدارس محله های محروم استان در ساعات تعطیل روز 

و آخر هفته به ورزش بانوان اختصاص می یابند.



روزنامه

ورزش66
البرز در  فیشینگ  کشوری  باند  دستگیری 

سردار »حمید هداوند« فرمانده انتظامی البرز از شناسایی و دستگیری اعضای باند کشوری کلاهبرداری اینترنتی از طریق 
فیشینگ توسط پلیس فتا البرز خبر داد و گفت: مأموران موفق به شناسایی یک باند حرفه ای و سابقه دار فیشینگ کار در 
چند استان کشور شده و با هماهنگی مقام قضائی چهار متهم را در این زمینه دستگیر کردند. تاکنون هزار و ۸۸ مالباخته 

در خصوص این پرونده شناسایی شده و ارزش کلاهبرداری صورت گرفته بیش از ۴۵میلیارد ریال برآورد می شود.
شماره 1473 -دوشنبه  18 دی 1402

حسن صانعی پور 

خارج از گود

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛ 

»سپاهان« از کورس قهرمانی تا تغییرات گسترده
آسیا،  ملت های  جام 
کشورهای  داخلی  لیگ 
آسیایی را تعطیل کرد تا تمام نگاه ها منعطف کشور 
ایران که همواره  این حال لیگ  با  کوچک قطر گردد. 
داشته  کشورها  دیگر  با  پنهانی  و  آشکار  تفاوت های 
رفت  نیم فصل  تعطیلات  به  رقابت ها  این  آستانه  در 
تا باشگاه ها در این فرصت تقریبا مناسب، نقاط ضعف 
خود را با جذب بازیکنان مورد نظر برطرف نمایند. در این 
شماره نگاهی به شرایط سپاهان اصفهان در نیم فصل و 
همچنین نقل و انتقالات این باشگاه خواهیم انداخت:

سپاهان باشگاهی استاندارد
شد.  گذاری  پایه   1332 سال  در  سپاهان   باشگاه 
چهار  و  قهرمانی  عنوان  پنج  کسب  با  پوشان  طلایی 
مقام نایب قهرمانی از پرافتخارترین باشگاه های ایران 
در لیگ برتر فوتبال ایران بوده و در حال حاضر به لحاظ 
و  بهترین  تردید  بدون  باشگاه داری  به  مربوط  شرایط 
ایران می باشند. سپاهان تجربه  باشگاه  استانداردترین 
حضور در فینال لیگ قهرمانان آسیا و جام باشگاه های 
جهان را نیز دارد و در تمام ادوار لیگ فوتبال ایران به 
خصوص لیگ برتر ایران از مدعیان قهرمانی بوده است. 
با این حال از آخرین قهرمانی طلایی پوشان در لیگ 
برتر حدود هشت سال گذشته و این تیم علیرغم داشتن 
اوضاع و احوال مناسب موفق نشده است جام قهرمانی 

را به اصفهان ببرد. 

محفل ستاره ها
ستاره های  محفل  جاری  فصل  سپاهانِ  بگوییم  اگر 
گزافه  به  سخنی  است  ایران  فوتبال  کوچک  و  بزرگ 
ثابت  را  ادعا  این  تیم  این  بازیکنان  لیست  نگفتیم. 
می کند. بازیکنانی چون رامین رضاییان، پیام نیازمند، 
امید نورافکن، احسان پهلوان، عیسی آل کثیر، شهریان 
رضایی  کاوه  و  احمد زاده  فرشاد  اسدی،  رضا  مغانلو، 
ستاره های حال حاضر فوتبال ایران هستند که در همین 
دو فصل اخیر به این تیم اضافه شده اند و باید به آنان 
سیاوش یزدانی، رضا شکاری، میلاد زکیپور، محمد جواد 
این  از  کرد.  اضافه  نیز  را  دانشگر  محمد  و  حسینزاده 
شهریار  اسدی،  رضا  رضائیان،  رامین  ستاره  پر  لیست 
مغانلو و پیام نیازمند با قرار گرفتن در لیست نهایی 
قلعه نویی،  بیشترین سهیمه باشگاهی در تیم ملی را 

به سپاهان اختصاص داده اند. 

انگیزه های متفاوت مورایس
ژوزه مورایس برخلاف هم وطنش ریکاردو ساپینتو که 
فصلی جنجالی را در استقلال تهران گذارند، عملکردی 
آرام، با تفکر و سنجیده در سپاهان داشت و به تدریج 
اندیشه های خود را در این تیم نهادینه کرد. مورایس 
قبل از پیوستن به  سپاهان تجربه مربیگری در آسیا  با 
باشگاه الهلال عربستان و چونبوک موتورز کره جنوبی را 
داشته و حضور در کنار مربیانی چون ژوزه مورینیو او را 
تبدیل به مربی خلاق و ایده پرداز کرده است. اما آنچه در 
طول دو فصل در مورد سرمربی سپاهان قابل ذکراست 
اینکه، فوتبال آماتوری ایران اندیشه های او را نیز تحت 
تأثیر قرارداده و تفاوت های آشکار و پنهانی در شیوه و 
روش او می توان مشاهده کرد. مورایس در فصل اول 
اتفاقات  به  نبود و کاملا حرفه ای  بهانه  بدنبال  حضور 
می نگریست، اما از انتهای فصل گذشته تا پایان نیم 
فصل لیگ بیست و سوم،  حال و هوای متفاوتی پیدا 
کرده و تقاضای او برای جدا شدن از سپاهان را باید در 

همین موضوع تعبیر کرد. 

حادثه کسر امتیاز
اقتصادی  شرایط  که  برای طلایی پوشان  بودجه  سقف 
دارند،  باشگاه ها"  با دیگر  در مقایسه   " نسبتا مناسبی 
آنقدر کوتاه بود که تجاوز از آن بدون بررسی و نظارت، 
قابل تصور می باشد. مگر می شود بهترین های فوتبال 
ایران را با مبالغی جذب کرد که  از رقم قرارداد آنان در 
دو سه فصل گذشته نیز پایین تر بوده است؟ " کافی 
بدهیم  قرار  بررسی  مورد  را  نیازمند  پیام  قرارداد  است 

تا متوجه این موضوع بشویم." با این حال باشگاهی 
که بخواهد در آسیا با غول های فوتبال این قاره دست 
و پنجه نرم کند باید تدارکی بهتر و قابل توجه داشته 
باشد. در حقیقت حادثه کسر امتیاز به علت عدم رعایت 
استیناف  کمیته  توسط  نهایت  در  که   بودجه  سقف 
نقض گردید، اولین شوک فوتبال ایران به سپاهان بود 
تا تمرکز باشگاه، کادر فنی و بازیکنان را برهم زده و این 
موضوع می تواند از دلایل کسب نتایج غیرقابل انتظار 

آنان  نیز باشد.  

رأی غیرعادلانه ای اف سی
با  سپاهان  دیدار  اتقافات  امتیاز،  کسر  حادثه  از  بعد 
را وارد  بار دیگر طلایی پوشان  الاتحاد در نقش جهان، 
از قواعد ورزشی بود و  اتفاقی که خارج  حواشی کرد. 
غیرمنصفانه ترین رأی نیز در خصوص آن صادر شد. در 
حقیقت تبعات این رأی که در خبرگزاری های ورزشی 
با گمانه زنی های رنگارنگی نیز همراه بود، شوک  آسیا 
حتی  که  جریانی  بود.  سپاهان  به  فوتبال  دوم  منفی 
با  اما  شود  آسیا  در  آنان  حذف  به  منجر  می توانست 
صعود آنان به دور حذفی لیگ قهرمانان آسیا ختم به 

خیر شد. 

صعود در آسیا
اگر فوتبال ایران در مجاری درست قرار بگیرد و موانع 
مخرب آن مرتفع گردد، بی گمان تمامی نمایندگان این 
قهرمانان  لیگ  پایانی  مراحل  به  قابلیت صعود  کشور 
آسیا را دارند. اما در فصل جاری این لیگ، صرفا سپاهان 
به عنوان نماینده ایران موفق به صعود شد. در حقیقت 
شرایط مناسب آنان به لحاظ تدارک و حضور بازیکنان 
خلاق و همچنین کادر فنی کاربلد مقدمات صعود آنان 
را به دور حذفی فراهم آورد تا فوتبال ایران را امیدوار 
رقابت های  باید  سال  انتهای  در  سپاهان  دارد.  نگه 
آسیایی را دنبال کند و دو نکته در این خصوص به ذهن 
متبادر می گردد؛ ابتدا اینکه سپاهان باید با تمام قوا وارد 
مرحله حذفی گردد و پیش نیاز آن تدارک ویژه در نیم 
فصل و پنجره نقل و انتقالات زمستانی است. دوم اینکه 
شاگردان ژوزه مورایس فرصت اندکی برای حضور دوباره 
در آسیا دارند و شاید تداخل آن با لیگ داخلی  شرایط 
آنان را در هر دو جام سخت نماید. دشواری هایی که 
شاید به ناکامی آنان در لیگ برتر ایران و لیگ قهرمانان 

آسیا منجر شود. 

بحران انتهای فصل
سه شکست متوالی در برابر تیم های آلومینیوم اراک، 
، بحران سوم  آذر قزوین و گل گهر سیرجان  شمس 
سپاهان در لیگ برتر بود. "تیمی که به زعم بسیاری از 
کارشناسان، مدعی اول قهرمانی بود و این تصور ایجاد 
گردید که طلایی پوشان بعد از بازگشت امتیازات کسر 
شده  با  اختلاف امتیاز معناداری قهرمان نیم فصل و 
در نهایت لیگ بیست و سوم شوند." آنچه در این سه 
بازی بیشتر از هر چیزی به نظر می آمد، شرایط روحی 
و روانی کاملا نامناسب حاکم بر بازیکنان سپاهان بود 
متوالی  باخت های  و  متعدد  اخراج های  منجربه  که  
انتهای فصل آنان گردید. بحرانی که به کام دو مدعی 
آنان،  از  گرفتن صدرنشینی  و ضمن  رقم خورد  دیگر 
به سپاهان  انتقالات  و  نقل  لحاظ  به  ویژه ای  شرایط 

بخشیده است. 

تغییرات گسترده
ژوزه مورایس سرمربی سپاهان آنگاه که متقاعد گردید 
اندیشه  در  بدهد،  ادامه  تیم  این  در  خود  فعالیت  به 
تغییرات گسترده افتاد. "لیست خروجی منتشره شده 
این باشگاه که در آن نام هایی چون سیاوش یزدانی، 
این  می شود،  دیده  پهلوان   احسان  و  رضایی  کاوه 
موضوع را اثبات می کند." از طرفی شنیده شده است 
رامین رضائیان تصمیم گرفته است فوتبال خود را بعد از 
جام ملت ها در خارج از کشور ادامه بدهد.  به احتمال 
زیاد عیسی آل کثیر نیز راهی تیم دیگری خواهد شد. 
از طرفی تعدیل قراردادهای بازیکنان ومربیان نیز تبعات 
و  حال  باید  اندک  اندک  و  داشت  خواهد  گسترده ای 
را برای طلایی پوشان متصور  هوای یک تیم معمولی 

باشیم. 

در اندیشه قهرمانی و صعود
موجود  حدیث های  و  حرف  و  مشکلات  تمام  با 
ژوزه مورایس و سپاهان دو هدف بزرگ را در شش 
برتر  لیگ  در  قهرمانی  کرد؛  دنبال خواهند  آینده  ماه 
فوتبال ایران و صعود به مراحل بالاتر لیگ قهرمانان 
آسیا دو موضوع مهمی است که دشواری های خاص 
خود را داشته اما با توجه به پتانسیل سپاهان دور 
باشگاه  این  این حال مدیرعامل  با  انتظار نیست.  از 
در خصوص شرایط تیمش اظهار داشته است: بودجه 
تیم سپاهان پایین تر از سقف و حدود سیصد و نود 
میلیارد تومان با آپشن هاست که  دو میلیارد نیز زیر 
سقف قرارداد است. در عین حال مورایس اعلام نموده 
پنج بازیکن را نمی خواهد و باید در این مورد تصمیم 
گیری نمود. اصلاحات لازم ورزشگاه نقش جهان برای 
ورود بانوان به زودی انجام می شود و بانوان می توانند 
برای تماشای بازی های سپاهان به نقش جهان بیایند. 
در  که  جاسم  علی  نیز  انتقالات  و  نقل  در خصوص 
می کند،  بازی  قرضی  به صورت  عراق  هوایی  نیروی 
مورد توجه ژوزه مورایس قرار گرفته و امیدوار به جذب 

این بازیکن است.
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معاون سازمان تأمین  اجتماعی:
۵۲ درصد جمعیت کشور تحت 
پوشش بیمه تأمین  اجتماعی 

هستند
 ۴۳ از  بیش  گفت:  اجتماعی  تأمین  سازمان  معاون 
میلیون نفر از جمعیت کشور معادل ۵۲ درصد جمعیت 
از  تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی قرار دارند و 
خدمات درمانی این سازمان استفاده می کنند.کلنگ پلی 
کلینیک تخصصی و شعبه تأمین  اجتماعی لاهیجان 
اجتماعی،  تأمین  سازمان  بیمه ای  معاون  حضور  با 
شد.این  زده  زمین  به  شهرستانی  و  استانی  مسئولان 
سه  در  و  مترمربع   ۶۶۱۷ مساحت  به  زمینی  در  پروژه 
مترمربع   ۳۸۴۱ شامل  طبقه  سه  مستقل  ساختمان 
کلینیک تخصصی، ۲۵۲۲ مترمربع شعبه و ۴۲۱ مترمربع 
مرکز رفاهی احداث خواهد شد.»محمد محمدی« معاون 
سازمان تأمین اجتماعی در حاشیه این مراسم، با بیان 
نفر  میلیون   ۱۶ حدود  اجتماعی  تأمین  سازمان  اینکه 
بیمه شده اصلی دارد، اظهار کرد: بیش از ۴۳ میلیون 
نفر از جمعیت کشور معادل ۵۲ درصد جمعیت تحت 
پوشش سازمان تأمین اجتماعی قرار دارند و از خدمات 
درمانی این سازمان استفاده می کنند.وی با بیان اینکه 
از بیمه شدگان سازمان  نفر  چهار میلیون و ۳۰۰ هزار 
تأمین اجتماعی اعم از بیمه شدگان اجباری و اختیاری 
مستمری بگیر هستند، گفت: این افراد ماهانه از سازمان 

تأمین  اجتماعی مستمری دریافت می کنند.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار 
آذربایجان شرقی:

نحوه هزینه کرد عوارض مالیات 
بر ارزش افزوده شهرداری ها و 

دیگر سازمان ها اعلام شود
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار آذربایجان شرقی، 
افزوده  ارزش  بر  گفت: نحوه هزینه کرد عوارض مالیات 
شهرداری ها و دیگر سازمان ها باید اعلام شود.»جبار علی 
ذاکری« در دهمین جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه 
استان، گفت: نحوه هزینه کرد عوارض مالیات بر ارزش 
به  و  اعلام  باید  سازمان ها  دیگر  و  افزوده شهرداری ها 
شده  پرداخت  مالیات  که  بدانند  تا  برسد  مردم  اطلاع 
آن ها صرف چه اموری می شود.وی افزود: دستگاه های 
هزینه کرد  روند  از  را  مردم  که  دارند  رسالت  خدمتگزار 
ملموس  مردم  برای  نیز  پروژه ها  و  آگاه سازند  مالیات 
باشد.در این جلسه گزارش عملکرد امور مالیاتی استان 
از نحوه توزیع اعتبارات مالیات بر ارزش افزوده برحسب 
دستگاه موضوع تبصره ۹ ماده ۳۹ قانون مالیات بر ارزش 
افزوده و سهم اعتبارات شهرهای دارای سکونت گاه های 
غیررسمی موضوع بند ب تبصره ۱۱ قانون بودجه سال 
جاری کل کشور، گزارش تحقق برنامه دولت در خصوص 
برنامه ریزی جهت رشد هشت درصدی استان ارائه شد.

رئیس کل دادگستری گیلان:
بانک ها باید در حمایت از تولید 

به کارخانجات کمک کنند
رئیس کل دادگستری گیلان گفت: بانک ها باید در 
کنند.حجت  کمک  کارخانجات  به  تولید  از  حمایت 
نیارکی«  صادقی  »اسماعیل  والمسلمین  الاسلام 
با  مقاومتی  اقتصاد  سیاست های  اجرای  ستاد  در 
تحت  تولیدی  واحدهای  تکلیف  »تعیین  موضوع 
تملک بانک های استان گیلان« با بیان این که یکی 
در  آن  سهم  بودن  کم  گیلان،  جدی  چالش های  از 
صنعت است، افزود: باید برای کسانی که می خواهند 
در استان سرمایه گذاری کنند فرش قرمز پهن و موانع 
را برای آنان مرتفع کرد.رئیس شورای قضایی گیلان 
گفت: مسئولان بانک ها باید در چارچوب برنامه های 
نظام حرکت کرده و در حمایت از تولید به کارخانجات 
کمک کنند و از تملک واحدهای تولیدی در صورت 
امکان اجتناب کنند، زیرا تملک واحدهای تولیدی در 

نهایت به تعطیلی این واحدها منجر می شود.

متقاعد  که  آنگاه  سپاهان  سرمربی  مورایس  ژوزه 
بدهد،  ادامه  تیم  این  در  خود  فعالیت  به  گردید 
در اندیشه تغییرات گسترده افتاد. "لیست خروجی 
منتشره شده این باشگاه که در آن نام هایی چون 
پهلوان   احسان  و  رضایی  کاوه  یزدانی،  سیاوش 

دیده می شود، این موضوع را اثبات می کند
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مادام بواری 
نوشته  رمانی  بواری«  »مادام  کتاب 
نویسنده  فرانسوی، »گوستاو فلوبر« 
بار در سال  است که برای نخستین 
1856 منتشر شد. رمان مادام بواری، 
در  کتاب ها  تأثیرگذارترین  از  یکی 
به عنوان  و  است  رئالیسم  سبک 
برترین  زمره  در  فلوبر،  بزرگ  شاهکار 
می گیرد.کتاب  قرار  تاریخ  ادبی  آثار 
مادام بواری نخستین و برجسته ترین 
اثر گوستاو فلوبر، نویسنده  نامدار و 

رئالیست فرانسوی است که در دهه 1850 و پیش از ظهور عقاید روانشناختی نوین نظیر 
»فروید« و... با نگرشی واقع بینانه به انسان و روحیات او پرداخته و در آثارش واقعیت را 

از افسانه جدا کرده و کاملًا بی طرفانه به بیان عینی رفتار بشر می پردازد.

معرفی کتاب

همه ما غریبه ها 
 All »فیلم سینمایی »همه ما غریبه ها
تخیلی  درام  یک   of Us Strangers
فیلم  کارگردان  از  محصول سال 2023 
است  هی«  »اندرو  یعنی   Weekend
که در کشور انگلیس تولید شده است. 
نام  به  رمانی  اساس  بر  آن  فیلمنامه 
»غریبه ها« اثر تایچی یامادا نوشته شده 
است. بازیگرانی همچون پاول مسکال، 
بل  جیمی  و  فوی  کلر  اسکات،  اندرو 
ایفا  فیلم  این  در  را  خود  نقش های 
می کنند. اندرو هی یک کارگردان انگلیسی است که تجربه زیادی در بخش های متنوع تولید 
فیلم دارد. در اوایل قرن بیست و یکم، او در تیم تدوین پروژه های بزرگی مانند »گلادیاتور«، 

»پادشاهی بهشت« و »سقوط بلک هاوک« تحت کارگردانی ریدلی اسکات حضور داشت.

معرفی فیلم

جوایز سالانه انجمن ملی منتقدان فیلم آمریکا، فهرست 
برگزیدگان خود را در شاخه های مختلف اعلام کرد.پنجاه 
وهشتمین دوره جوایز انجمن ملی منتقدان فیلم آمریکا 
با رأی گیری از منتقدان فیلم، فهرست برترین های سال 
۲۰۲۳ سینما را انتخاب کرد و فیلم »زندگی های گذشته« 
به کارگردانی »سلین سانگ« جایزه مهم بهترین فیلم را 

به خود اختصاص داد.
فهرست کامل برندگان جوایز سالانه انجمن ملی منتقدان 

آمریکا از این قرار است:
بهترین فیلم: زندگی های گذشته

رتبه دوم: منطقه مورد علاقه | اپنهایمر
بهترین فیلمنامه: سامی برچ )می دسامبر (

رتبه دوم: سلین سانگ )زندگی های گذشته( | دیوید 
همینسون، )جاماندگان( تبلیغات

بهترین بازیگر مرد: اندرو اسکات برای »همه ما غریبه ها«
کیلین   | آمریکایی(  )داستان  رایت  جفری  دوم:  رتبه 

مورفی )اپنهایمر(
بهترین بازیگر نقش مکمل مرد: چارلز ملتن برای »می 

دسامبر«
رایان  )اپنهایمر(|  جونیور  داونی  رابرت  دوم:  رتبه 

گاسلینگ )باربی(
ماه  »قاتلان  برای  پریتو  رودریگو  فیلمبرداری:  بهترین 

کامل«
رتبه دوم:لوکاس زال )منطقه مورد علاقه( | هویت ون 

هویتما )اپنهایمر(
بهترین بازیگر زن: ساندرا هولر برای فیلم های »آناتومی 

یک سقوط« و »منطقه مورد علاقه«
گلدستون  لیلی   | )بیچارگان(  استون  اما  دوم:  رتبه 

)قاتلان ماه کامل(
بهترین بازیگر نقش مکمل زن: داواین جوی راندولف 

برای فیلم »دارندگان«
رتبه دوم: پنه لوپه کروز )فراری( | ریچل مک آدامز )آیا 

تو آنجا هستی خدا؟ من هستم، مارگارت(
وجود  هرگز  که  فیلمی  »تریلر  تجربی:  فیلم  بهترین 
نخواهد داشت: جنگ های ساختگی« ساخته ژان لوک 

گدار

انجمنمنتقدانآمریکابهترینفیلمسالراانتخابکرد
با رای  گیری منتقدان ؛

فستیوال

 

رویداد

هیئت امنای فارابی از وزیر ارشاد 
حکم گرفتند

در  فارابی  سینمایی  بنیاد  امنای  هیئت  اعضای 
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  سوی  از  جداگانه  احکامی 

اسلامی منصوب شدند.
»محمدمهدی اسماعیلی« وزیر فرهنگ در احکامی 
جداگانه محمد خزاعی، حجت الاسلام والمسلمین 
علیرضا  خجسته،  حسن  خاموشی،  سیدمهدی 
شاه حسینی،  مجید  اوجی،  جواد  پور،  مختار 
محسن مهاجرانی، میثم نیلی و حسین کرمی را 
سینمایی  بنیاد  امنای  هیئت  اعضای  عنوان  به 
علیرضا  میرکاظمی،  کرد.مسعود  منصوب  فارابی 
کتابخانه های  نهاد  دبیرکل  قهرودی  مختارپور 
عمومی کشور، جواد اوجی وزیر نفت، سیدمحسن 
مشاور  و  سیما  و  صدا  پیشین  معاون  مهاجرانی 
رئیس رسانه ملی، حسن خجسته معاون پیشین 
اجرایی  و سیما، علی عسگری معاون ستاد  صدا 
فرمان حضرت امام)ره(، سعید محمد، میثم نیلی 
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمد خزاعی 
رییس سازمان سینمایی، اسامی هستند که در دوره 
سایت  در  فارابی  امنای  هیئت  عنوان  به  پیشین 
بنیاد سینمایی فارابی از آنها نام برده شده است، 
اما پس از معرفی اعضای جدید نام سعید محمد و 

علی عسگری در دوره جدید نیست.

 برگزاری نشست 
»چهار دهه روایت سینما از 

تحولات سیاسی دهه ۶۰«
اکران ویژه فیلم سینمایی »ضد«، محصول سازمان 
موضوع  با  نشستی  با  همراه  سوره،  سینمایی 
»چهار دهه روایت سینما از تحولات سیاسی دهه 
۶۰« چهارشنبه ۲۰ دی برگزار می شود.همزمان با 
کارگردانی  به  فیلم سینمایی »ضد«  اکران  ادامه 
محمدرضا  تهیه کنندگی  و  ربیعی  امیرعباس 
از  سینما  روایت  دهه  »چهار  نشست  شفیعی، 
سازمان  همت  به   »۶۰ دهه  سیاسی  تحولات 
با  که  جلسه  می شود.این  برگزار  سوره  سینمایی 
است،  همراه  »ضد«  سینمایی  فیلم  ویژه  اکران 
در   ۲۲ تا   ۱۸ ساعت  از  دی   ۲۰ چهارشنبه  روز 
سینمابهمن تهران برپا می شود و پس از نمایش 
منتقد  و  میزبان  عنوان  به  دخانچی  میلاد  اثر، 
سینما، جواد موگویی مشاور تاریخی فیلم »ضد« 
میزگردی  در  تاریخ  پژوهشگر  رحمانی  محمد  و 
درباره بازنمایی تحولات سیاسی دهه ۶۰ در سینما 
صحبت می کنند.علاقه مندان برای حضور در این 
گیشه ۷  سایت  به  مراجعه  با  می توانند  مراسم 

بلیت خود را با ۱۰ درصد تخفیف خریداری کنند.

 میزبانی پردیس تئاتر شهرزاد
 از ۱۵ اثر نمایشی

پردیس تئاتر شهرزاد در فصل زمستان میزبان ۱۵ 
اثر نمایشی است.

پردیس تئاتر شهرزاد و بوتیک تئاتر ایران به عنوان 
هفته  این  از  نمایشی  پیوسته  به هم  مجموعه   ۲
در  نمایش   ۱۲ است،  مختلفی  اجراهای  میزبان 
سالن های ۱، ۲ و ۳ پردیس روی صحنه می روند 
ایران و ۲  و یک اجرای محیطی در بوتیک تئاتر 
نمایش در سالن شماره ۴ بوتیک تئاتر ایران که 
به صورت سه سویه روی صحنه می روند.در این دوره 
اژدهاک(، محمد  و  )آرش  بیضایی  بهرام  از  آثاری 
با  تهران«  »مکتب  فستیوال  منتخب  و  رحمانیان 
هدایت جلال تهرانی روی صحنه می روند.همچنین 
و  زبان«  نوکِ  رویِ  کُشتن  نمایش»هَوَسِ   ۲
»دیوارها« با ترجمه فاطمه مدنی که برای نخستین 
بار در ایران اجرا می شوند، روی صحنه می روند.سه 
نمایش موزیکال »شل بمل«، »رستاخیز عشق« و 
گونه  این  علاقه مندان  میزبان  نیز  مخالف«  »ساز 

اجرایی خواهند بود

فهرست  اولیه نامزدهای بفتا ۲۰۲۴ معرفی شدند و سه 
فیلم بیشترین نامزدی را به خود اختصاص دادند.

در را  نامزدهایش  اولیه  فهرست  بریتانیا  فیلم   آکادمی 
 ۲۴ بخش برای جوایز بفتا ۲۰۲۴ اعلام کرد و ۳ فیلم به 

شکلی غیرمنتظره در صدر قرار گرفتند.
پدیده »باربنهایمر« همچنان در فصل جوایز مطرح است 
در »اوپنهایمر«  و  »باربی«  فیلم   ۲ هر  هم  بفتا  در   و 
 ۱۵ رشته از جمله بهترین فیلم و کارگردان نامزد شدند، 
اما در این مسیر »قاتلان ماه کامل« هم با ۱۵ نامزدی با 

آن ها همگام شده است.
تنهایی  به  نیست«  خبری  غرب  جبهه  »در  پیش  سال 
بود  اولیه شده  فهرست  در  نامزدی  به کسب ۱۵  موفق 
و در مراسم اهدای جوایز هم عنوان بهترین فیلم را از 

آن خود کرد.
و  بخش   ۱۲ در  »مایسترو«  بخش،   ۱۴ در  »بیچارگان« 
فیلم های  شدند.  نامزد  بخش   ۱۱ در  هم  »سالت برن« 
بریتانیایی هم خوب ظاهر شدند و »منطقه مورد علاقه« 
و »همه ما غریبه ها« در ۱۰ بخش از جمله بهترین فیلم، 

»وانکا« در ۸ بخش نامزد شدند.
»آناتومی  غریبه ها«،  ما  »همه  فیلم  بهترین  بخش  در 
ماه  »قاتلان  »جاماندگان«،  »باربی«،  سقوط«،  یک 
گذشته«،  »زندگی های  »اوپنهایمر«،  »مایسترو«،  گل«، 
»بیچارگان« و »منطقه مورد علاقه« با هم رقابت می کنند.
ما  »همه  بر  علاوه  بریتانیایی  فیلم  بهترین  بخش  در 
غریبه ها«، »یک زندگی«، »وانکا«، »منطقه مورد علاقه«، 
»بیچارگان«، »سالت برن« و »بلوط پیر«، »ناپلئون« هم 

جزو مدعی ها است.
در  روز   ۲۰« زبان  غیرانگلیسی  فیلم های  بخش  در 
مرغ ماهی  و  »پسر  سقوط«،  یک  »آناتومی  ماریوپل«، 
»زندگی های  افتاده«،  »برگ های  کوه«،  »هشت  خوار«، 
گذشته«، »جامعه برف«، »طعم چیزها«، »تالار معلمان« 
و »منطقه مورد علاقه« با هم رقابت می کنند.در بخش 

مستند هم »۲۰ روز در ماریوپل«، »سمفونی آمریکایی«، 
»فراتر از اتوپیا«، »عمیق ترین نفس«، »بالا و پایین – 
جان گالیانو«، »ریچارد کوچولو: من همه چیز هستم«، 
»دیوانه درباره پسر: داستان بزدل نوئل«، »تونل کبوتر«، 

»هنوز: فیلم مایکل جی فاکس«، »وام!« نامزد شده اند.
آنت بنینگ برای »نیاد«، کری مولیگان برای »مایسترو«، 
»رنگ  برای  بارینو  فانتزیا  »بیچارگان«،  برای  استون  اما 
لیلی  گذشته«،  »زندگی های  برای  لی  گرتا  بنفش«، 
برای  رابی  مارگو  کامل«،  ماه  »قاتلان  برای  گلدستون 
داشته  رابطه  برای »چگونه  میا مک کنا-بروس  »باربی«، 
باشیم«، ساندرا هولر برای »آناتومی یک سقوط« و ویویان 
اوپارا برای »راه چاودار« رقبای بخش بهترین بازیگر زن 

نقش اصلی هستند.
در بخش بازیگر مرد نقش اصلی هم اندرو اسکات برای 
»همه ما غریبه ها«، بری کیوگان برای »سالت برن«، بردلی 
کوپر برای »مایسترو«، کیلیان مورفی برای »اوپنهایمر«، 
کولمن دومینگو برای »راستین«، جورج مک کی برای 
لئوناردو  آمریکایی«،  »داستان  برای  رایت  جفری  »زن«، 
دی کاپریو برای »قاتلان ماه کامل«، پل جیامتی برای 
»جاماندگان« و تئو یو برای »زندگی های گذشته« با هم 

رقابت می کنند.
فهرست نهایی نامزدها ۱۸ ژانویه )۲۸ دی( اعلام و مراسم 
رویال  در سالن  بهمن(   ۲۹( فوریه  بفتا ۱۸  فیلم  جوایز 

جشنواره لندن برگزار می شود.

در ۲۴ بخش نامزدهای بفتا اعلام شد؛

»باربنهایمر« و »قاتلان ماه گل« پیشتاز
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